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Geachte mevrouw Boonstra en heren Zantman en Jumelet,

Op 6 september 2023 heeft u raadsvragen ingediend over netcongestie. Met deze brief geven wij u antwoord 
op uw vragen.

Vraag 1.
Bent u het met WIJ Lansingerland eens dat de voortgaande en door de overheid gestimuleerde verduurzaming 
en energietransitie in de glastuinbouw, bij bedrijven en onze inwoners door de ontstane netcongestie in 
delen van Lansingerland tot stilstand dreigt te worden gebracht?
Antwoord
Ook het college maakt zich zorgen over de impact van de afgekondigde netcongestie op de energietransitie. 
Met name de realisatie van grootschalige opwekinstallaties in dit gebied loopt hier vertraging door op. Wij 
hopen dat Stedin’s onderzoek naar congestiemanagement en mogelijk flexibele contracten ruimte zal bieden. 
Anders zullen nieuwe installaties pas in de periode 2027-2029 aangesloten kunnen worden.

In het gebied waar ook congestie is afgekondigd voor afname heeft dit invloed op alle ontwikkelingen die 
een nieuwe of uitbreiding van de bestaande grootverbruikersaansluiting nodig hebben.

Vraag 2.
Zijn er bij u concrete voorbeelden van mn. (glastuinbouw)bedrijven die, wellicht in samenwerking met de 
gemeente, door de netcongestie niet verder kunnen met hun verduurzaming c.q. energietransitie?
Antwoord
Zoals aangegeven maken wij een inventarisatie van projecten en plannen waarvan we weten dat deze hierdoor 
beïnvloed zullen worden. Vooralsnog hebben deze bedrijven zich nog niet gemeld bij de gemeente.
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Op 20 september 2023 organiseerden we samen met Tuinbouw Jongeren Oostland een Horti Science Café 
met als thema ‘Energietransitie & Elektriciteitsnetwerk’. Stedin was tijdens deze bijeenkomst aanwezig om 
meer te vertellen over het elektriciteitsnetwerk, netcongestie en de gevolgen hiervan voor glastuinders.

Vraag 3.
Heeft u een beeld wat de netcongestie voor deze (glastuinbouw)bedrijven nu maar ook op termijn betekent 
daar zij mogelijk gefrustreerd worden in hun verduurzaming?
Antwoord
De impact verschilt per bedrijf. De gevolgen staan toelicht in de brief van Stedin. Kortweg kunnen in het 
gebied met netcongestie voor teruglevering (vooralsnog) geen nieuwe of zwaardere aansluitingen voor 
teruglevering worden verstrekt. Dit betekent dat realisatie van nieuwe grootschalige zonne-energie 
installaties en WKK’s niet kan plaatsvinden. Stedin verwacht deze netten in de periode 2027-2029 uitgebreid 
te hebben en weer beschikbaarheid te hebben. In het gebied waar ook congestie is afgekondigd voor 
afname, kunnen daarnaast geen grootzakelijke nieuwe aansluitingen (en verzwaringen) worden 
gerealiseerd.

Vraag 4.
In de gebieden waar sprake is van een mate van netcongestie zijn ook andere ontwikkelingen gaande zoals 
woningbouw. Heeft u in beeld of woningbouw-ontwikkelingen en/of welke andere ontwikkelingen mogelijk 
een risico lopen door deze netcongestie?
Antwoord
Stedin heeft aangegeven dat dit geen invloed heeft op woningbouwontwikkelingen, omdat dit klein
verbruikersaansluitingen betreft. Wij zijn direct gestart met het zo goed mogelijk in kaart brengen van de 
gevolgen voor andere bekende ontwikkelingen. Zodra dit beeld in kaart is gebracht informeren wij u.

Vraag 5.
Verwacht u dat individuele inwoners van Lansingerland, zoals bijv. op de Noordeindseweg (zie artikel HvL) 
gevolgen (gaan) ondervinden van deze netcongestie? Denk daarbij aan uitval van het elektriciteitsnet, niet 
terug kunnen leveren van zelf opgewekte elektriciteit etc.
Antwoord
De aan u toegezonden brief van Stedin geeft aan: “De transportschaarste heeft vooralsnog geen gevolgen 
voor consumenten en andere kleinverbruikers”. Indien hier ontwikkelingen in zijn, is het aan Stedin om 
hierover te communiceren.

Vraag 6.
Heeft de geconstateerde netcongestie en het wellicht op andere plekken overvolle net, invloed op een 
mogelijke realisatie van windturbines in onze gemeente?
Antwoord
In de gebieden met netcongestie voor teruglevering is het niet mogelijk om nieuwe windturbines aan te 
sluiten op het elektriciteitsnet, totdat de knelpunten zijn opgelost.
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Vraag 7.
Wat betekent deze en wellicht verdere netcongestie voor de gestelde duurzaamheidsdoelstellingen van 
onze gemeente en onze regio, nu maar zeker ook als het gaat om 2030?
Antwoord
Het college maakt zich zorgen over invloed van deze netcongestie op het tempo van verduurzaming. Het is 
niet met zekerheid te zeggen wat de invloed hierop is. Zo zullen o.a. de uitkomsten van het onderzoek van 
Stedin naar congestiemanagement bepalend zijn voor de hoeveelheid capaciteit die tot 2030 nog beschik
baar is. De huidige situatie zal zo goed mogelijk worden meegenomen in toekomstige plannen en beleid. 
Wij hebben de organisatie van de Regionale Energie Strategie (RES) hier ook van op de hoogte gebracht.

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Mickel Beckers 
Gemeentesecretaris

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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